



**SÉANCE ORDINAIRE  
DU CONSEIL MUNICIPAL  
MARDI LE 26 AVRIL 2022  
À 19 H 00  
ORDRE DU JOUR**

**Au Centre Communautaire  
George McLeish  
20, avenue Morningside**

**REGULAR SITTING  
OF THE MUNICIPAL COUNCIL  
TUESDAY APRIL 26, 2022  
AT 7:00 P.M.  
AGENDA**

**At the George McLeish  
Community Centre  
20, Morningside Avenue**

**1. ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR**

**2. PÉRIODE DE QUESTIONS**

**3. ADOPTION DES PROCÈS-VERBAUX**

**3.1** Procès-verbal de la séance ordinaire tenue le 22 mars 2022.

**4. ADMINISTRATION, FINANCES, AFFAIRES JURIDIQUES ET RESSOURCES HUMAINES**

**4.1** Approbation des opérations financières;

**4.2** Dépôt par le trésorier du rapport financier et rapport du vérificateur externe pour l'exercice financier 2021 ;

**4.3** Octroi de contrat pour les services professionnels d'un consultant en assurances collectives - Regroupement de l'UMQ;

**4.4** Dépôt du rapport de la greffière sur la participation des élus à la formation obligatoire en matière d'éthique et de déontologie (art. 15 de la Loi sur l'éthique et la déontologie en matière municipale) et dépôt des attestations de formation à cet effet ;

**4.5** Serment des élus concernant le respect du Code d'éthique et de déontologie.

**5. TRAVAUX PUBLICS**

**5.1** Octroi de contrat pour le remplacement et la construction de deux nouveaux terrains de tennis dans le parc de Senneville (Projet VDS-21-111);

**5.2** Octroi de contrat pour la réfection du pont Gouin (Projet VDS-19-148);

**5.3** Octroi de contrat pour l'abattage d'arbres (AO\_VDS-2022-04);

**5.4** Approbation de coûts supplémentaires - Contrat pour la fourniture de services professionnels pour la préparation de plans et devis pour le projet de bouclage du réseau d'aqueduc sur le chemin de Senneville entre le 157 chemin de Senneville et l'avenue Phillips (Projet VDS-16-139) (résolution no. 2021-12-493);

**1. ADOPTION OF THE AGENDA**

**2. QUESTION PERIOD**

**3. ADOPTION OF THE MINUTES**

**3.1** Minutes of the regular sitting held on March 22, 2022.

**4. ADMINISTRATION, FINANCE, LEGAL AFFAIRS AND HUMAN RESOURCES**

**4.1** Approval of the financial transactions;

**4.2** Tabling, by the Treasurer, of the Financial Report and Auditor's Report for the 2021 fiscal year;

**4.3** Awarding of contract for professional services of a group insurance consultant - UMQ purchasing group;

**4.4** Tabling of the Town-Clerk's report on the participation of elected officials in the mandatory training in Ethics and Good Conduct (section 15 of the Municipal Ethics and Good Conduct Act) and tabling of the certificates to that effect;

**4.5** Oath of elected officials regarding the respect of the Code of Ethics and Good Conduct.

**5. PUBLIC WORKS**

**5.1** Awarding of contract for the replacement and the construction of two new tennis courts in Senneville Park (Project VDS-21-111);

**5.2** Awarding of contract for the repair of the Gouin Bridge (Project VDS-19-148);

**5.3** Awarding of contract for felling of trees (AO\_VDS-2022-04);

**5.4** Approval of additional costs - Contract for the provision of professional services for the preparation of plans and specifications in the connection of the aqueduct network project on Senneville Road between 157 Senneville Road and Phillips Avenue (Project VDS-16-139) (resolution No. 2021-12-493);



**SÉANCE ORDINAIRE  
DU CONSEIL MUNICIPAL  
MARDI LE 26 AVRIL 2022  
À 19 H 00  
ORDRE DU JOUR**

**Au Centre Communautaire  
George McLeish  
20, avenue Morningside**

**REGULAR SITTING  
OF THE MUNICIPAL COUNCIL  
TUESDAY APRIL 26, 2022  
AT 7:00 P.M.  
AGENDA**

**At the George McLeish  
Community Centre  
20, Morningside Avenue**

**5.5** Demande d'autorisation à la CPTAQ pour la stabilisation de la berge au 282, chemin de Senneville (VDS-19-152).

**6. URBANISME ET ENVIRONNEMENT**

**6.1** Demandes de dérogations mineures - 18, chemin de Senneville – agrandissement et rénovation d'un bâtiment principal (résidence) ;

**6.2** Demandes au PIIA – 18, chemin de Senneville – Agrandissement et rénovation d'un nouveau bâtiment principal (résidence) ;

**6.3** Demandes de dérogations mineures - 218, chemin de Senneville – transformation d'un bâtiment principal (résidence) ;

**6.4** Demande au PIIA – 218, chemin de Senneville – transformation d'un bâtiment principal (résidence)

**6.5** Demande au PIIA – 6, avenue Morgan – modifications aux plans;

**6.6** Demande au PIIA – 336, chemin de Senneville – construction d'un nouveau bâtiment principal (résidence);

**6.7** Demande au PIIA – 41, chemin de Senneville – construction d'un nouveau bâtiment accessoire (serre domestique);

**6.8** Demande au PIIA – 9, avenue Boisbriand – modifications aux plans ;

**6.9** Demande au PIIA – 11, avenue Boisbriand – modifications aux plans;

**6.10** Demande au PIIA – 11, avenue Muir Park – rénovation du bâtiment principal (résidence);

**6.11** Demande au PIIA – 10, avenue Boisbriand – modifications aux plans;

**6.12** Demande au PIIA – 15, avenue Morgan - construction d'un nouveau bâtiment principal (résidence);

**6.13** Demande au PIIA – 31, avenue Elmwood – agrandissement d'un bâtiment principal (résidence);

**6.14** Demande au PIIA – 8, avenue Laberge – construction d'un bâtiment accessoire (remise);

**5.5** Application for authorization from the CPTAQ for the stabilization of the shore at 282 Senneville Road (VDS-19-152).

**6. URBAN PLANNING AND ENVIRONMENT**

**6.1** Applications for minor exemptions - 18 Senneville Road – extension and renovation of a main building (residence);

**6.2** SPAIP application – 18 Senneville Road – Extension and renovation of a new main building (residence);

**6.3** Application for minor exemptions - 218 Senneville Road – transformation of a main building (residence);

**6.4** SPAIP application – 218 Senneville Road – conversion of a main building (residence);

**6.5** SPAIP application – 6 Morgan Avenue – modifications to plans;

**6.6** SPAIP application – 336 Senneville Road – construction of a new main building (residence);

**6.7** SPAIP application – 41 Senneville Road – construction of a new accessory building (domestic greenhouse);

**6.8** SPAIP application – 9 Boisbriand Avenue – modifications to plans;

**6.9** SPAIP application – 11 Boisbriand Avenue – modifications to plans;

**6.10** SPAIP application – 11 Muir Park – renovation of the main building (residence);

**6.11** SPAIP application – 10 Boisbriand Avenue – modifications to plans;

**6.12** SPAIP application – 15 Morgan Avenue – construction of a new main building (residence);

**6.13** SPAIP application – 31 Elmwood Avenue – enlargement of a main building (residence);

**6.14** SPAIP application – 8 Laberge Avenue – construction of an accessory building (shed);



**SÉANCE ORDINAIRE  
DU CONSEIL MUNICIPAL  
MARDI LE 26 AVRIL 2022  
À 19 H 00  
ORDRE DU JOUR**

**Au Centre Communautaire  
George McLeish  
20, avenue Morningside**

**REGULAR SITTING  
OF THE MUNICIPAL COUNCIL  
TUESDAY APRIL 26, 2022  
AT 7:00 P.M.  
AGENDA**

**At the George McLeish  
Community Centre  
20, Morningside Avenue**

**6.15** Demande au PIIA – 7, avenue Morgan – modifications aux plans;

**6.16** Désignation d'un représentant municipal pour piloter la rédaction d'une demande conjointe de financement de plusieurs villes au programme "2 milliards d'arbres" du Gouvernement du Canada.

**7. DÉPENSES ET ENGAGEMENTS**

**7.1** Dépôt - Certificat du trésorier sur la disponibilité des crédits pour l'acquittement des dépenses et des engagements.

**8. AFFAIRES D'AGGLOMÉRATION ET ASSOCIATION DES MUNICIPALITÉS DE BANLIEUE**

**9. SÉCURITÉ PUBLIQUE ET SANTÉ PUBLIQUE**

**10. AVIS DE MOTION ET ADOPTION DE RÈGLEMENTS**

**10.1** Avis de motion et dépôt du projet de règlement no. 485-1 modifiant le règlement no. 485 relatif à la mise en place d'un programme d'aide financière pour le remplacement d'un arbre.

**10.2** Dépôt et adoption du projet de règlement no. 448-8 modifiant le règlement de zonage no. 448 en regard au diamètre et à la hauteur des arbres;

**10.3** Dépôt et adoption du projet de règlement no. 452-7 modifiant le règlement no. 452 sur les plans d'implantation et d'intégration architecturale (PIIA) en regard à l'ajout d'objectifs et de critères pour les nouvelles constructions, les bâtiments et constructions accessoires, l'aménagement paysager ainsi que les techniques de construction durables dans la zone R-03 ;

**10.4** Adoption du règlement no. 492 établissant le code d'éthique et de déontologie des employés municipaux du Village de Senneville.

**11. VARIA**

**12. PÉRIODE DE QUESTIONS**

**13. LEVÉE DE LA SÉANCE**

**6.15** SPAIP application – 7 Morgan Avenue – modifications to plans;

**6.16** Appointment of a municipal representative to lead the drafting of a joint request for funding from several cities to the Government of Canada's "2 billion trees program".

**7. EXPENSES AND FUNDS COMMITMENT**

**7.1** Tabling - Treasurer's certificate on the availability of credits for the payment of expenses and commitments.

**8. AGGLOMERATION BUSINESS AND ASSOCIATION OF SUBURBAN MUNICIPALITIES**

**9. PUBLIC SECURITY AND PUBLIC HEALTH**

**10. NOTICES OF MOTION AND BY-LAWS ADOPTION**

**10.1** Notice of motion and tabling of the draft-by-law No. 485-1 modifying by-law No. 485 relating to the establishment of a financial assistance program for the replacement of a tree.

**10.2** Tabling and adoption of the draft by-law No. 448-8 modifying the zoning by-law No. 448 with regard to the diameter and height of the trees;

**10.3** Tabling and adoption of the draft by-law No. 452-7 modifying the by-law No. 452 on the Site planning and architectural integration programs (PIIA) regarding the addition of objectives and criteria for new constructions, accessory buildings and constructions, landscaping and sustainable construction techniques in zone R-03;

**10.4** Adoption of by-law No. 492 establishing the code of ethics and good conducts for the municipal employees of the Village of Senneville.

**11. VARIA**

**12. QUESTION PERIOD**

**13. END OF THE SITTING**